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Consell Escolar 

Assumpte Acta del plenari 

Lloc Seu del Districte de Sant Martí (pl. Valentí Almirall, 1 - sala d’actes) 

Data i hora 14 d’octubre de 2024, a les 18 h 

Persones assistents 
 Sra. Helena Sans, presidenta CEMD 

 Sr. Nil López, conseller del grup municipal del PSC 

 Sra. Emma Deusdat, conseller del grup municipal de BeC 

 Sr. Miquel Alonso, conseller del grup municipal de Junts 

 Sr. Antonio González, conseller del grup municipal de PP 

 Sra. Maribel Jiménez, coordinadora territorial del CEB 

 Sra. Tamar Rodríguez, de l’EBM El Petit Príncep 

 Sra. Sacra ComoreraGarcía, de l’institut Joan d’Àustria 

 Sr. Sergi Martínez, de l’escola Joan Roca Guipúscoa 

 Sra. Verónica Garcia, de l’escola Joan Roca Guipúscoa 

 Sra. Marta Pedret, de l’escola Joan Roca Guipúscoa 

 Sra. Margarita Pugés, del CFPA Montserrat Roig 

 Sra. Carme Alegre, representant sindical USTEC 

 Sr. Jordi Domingo, representant sindical CCOO 

 Sr. Xavier Galcerà, representant sindical USOC 

 Sr. Carles Pinar, coordinador de Serveis a les Persones 

 Sra. Anna Selva, secretaria del CEMD 

Entitats i equipaments 
 Sr. Amador Pisabarro, de la Plataforma per a l’Educació pública del Poblenou 

 Sr. Jordi Molina, director de l’institut Rambla Prim 

 Sra. Natàlia Palma, cap d’estudis de l’institut Rambla Prim 

 Sra. Yolanda Romero, coordinadora de l’Eix Comercial Poblenou 

Excusen l’assistència 
 Sra. Maria Roca, directora de l’EBM El Cobi 

 Dr. Antoni Pérez, de la UPC 

 Sra. Lourdes Arrando, consellera del grup municipal d’ERC 

 Sr. Antonio José Benito, del Centre Escolar San Francisco 

Ordre del dia 
1. Aprovació de l’acta de la sessió de l’anterior plenari del Consell Escolar Municipal de 

Sant Martí. 
2. Canvi de nom del Consell Escolar per Consell d’Educació Municipal de Sant Martí. 
3. Canvi de nom de l’institut Rambla Prim per institut d’Indústria Sostenible de Barcelona. 
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4. Dades d’oferta final de la preinscripció 2024-2025 i dades de matriculació de la FP al 
districte. 

5. Transformem Patis curs 2023-2024. 
6. Punt d’Ajuda Escolar 
7. Torn obert de paraules 

Abans de començar l’ordre del dia, la consellera informa que el punt numero 5 es desplaçaria 
al següent Consell perquè encara falten les dades del procés de valoració del projecte, tant 
pel que fa a l’escola Joaquim Ruyra com a l’escola Bac de Roda. 

1. Aprovació de l’acta de la sessió de l’anterior Plenari del Consell Escolar 

Municipal de Sant Martí. 

S’aprova sense cap modificació. 

2. Canvi de nom del Consell Escolar per Consell d’Educació Municipal de Sant 
Martí. 

La Sra. Helena Sans informa que el Consell Escolar passarà a dir-se Consell d’Educació 

Municipal de Sant Martí, d’acord amb la LLEI 1/2024, del 3 de gener, de composició del 

Consell d'Educació de Catalunya, amb l’acord dels membres del Consell. 

3. Canvi de nom de l’institut Rambla Prim per institut d’Indústria Sostenible de 
Barcelona. 

El director de l’institut Rambla Prim i president del Consell Escolar del centre, Sr. Jordi 

Molina, i la Sra. Natalia Palma, cap d’estudis, presenten la proposta del canvi de nom del 

centre per passar a dir-se Institut d’Indústria Sostenible de Barcelona. 

El Sr. Molina exposa que és necessari canviar el nom de l’institut seguint la línia marcada pel 

Consorci d’Educació on els instituts professionalitzadors de cada especialitat se’ls assigna un 

nom vinculat als estudis que s’hi fan. El Rambla Prim és un centre integral de formació 

professional i la idea és que els estudis que s’hi facin vinguin identificats pel nom sense 

perdre la essència del barri on està ubicat i essent un centre participatiu. Vol ser un centre 

de referència a Barcelona i Àrea Metropolitana. Ara mateix està en procés de tràmit i 

s’espera que a la propera preinscripció que serà al mes de maig, ja estigui el nom canviat i 

oferir els serveis com a centre integrat i amb el nom d’ institut d’Indústria Sostenible de 

Barcelona. 

Es sotmet a votació i queda aprovat per unanimitat. 

6. Punt d’Ajuda Escolar. 

Aquest punt s’avança i en fa la presentació la Sra. Yolanda Romero, coordinadora de l’Eix 

Comercial Poblenou (vegeu l’annex 1). 
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La Sra. Romero passa a explicar d’on va sorgir la idea d’aquest projecte per si alguna escola 

estigués interessada en participar-hi. L’Eix Comercial Poblenou va col·laborar amb l’escola 

Voramar a iniciativa del centre escolar i actualment l’escola Pere IV ha mostrat el seu interès 

en afegir-s’hi. Per participar-hi es pot consultar la pàgina web de l’Eix Comercial i posar-se en 

contacte a través del correu electrònic o consultar l’apartat de projectes 

eixcomercialpoblenou.com. L’escola Voramar també ha pres la iniciativa de fer un petit 

recorregut a principi de curs per mostrar per on podien aturar-se els infants. 

La consellera Sans especifica que seria interessant que es fes extensiu a altres barris del 

Districte, a més del Poblenou. La Sra. Romero comenta que seria molt interessant però que 

s’ha de treballar amb el Districte i els altres eixos comercials. De totes formes des de l’Eix 

Comercial estan disposats a impulsar qualsevol iniciativa. 

La Sra. Sans comenta que segurament aquesta xarxa refugi ha sorgit a partir de l’ús dels 

mòbils per part dels infants, per tal de fer-ne un ús responsable i no dependre’n. Les famílies 

han fet xarxa i han treballat en comunitat, cosa que ha fet que també es reforcin els vincles 

al barri. 

4. Dades d’oferta final de la preinscripció 2024-2025 i dades de matriculació de la 

FP al districte. 

Presentació a càrrec de la Sra. Maribel Jiménez, coordinadora territorial del Consorci 

d’Educació de Barcelona (vegeu l’annex 2). 

La Sra. Jiménez explica que les dades que presenta són dades de l’oferta educativa ja que 

només pot donar-ne atès que la consellera del Departament d’Educació ocupa el seu càrrec 

des del mes d’agost i encara no està constituït totalment el Consell de Direcció del Consorci 

d’Educació. Per tant, encara no es poden presentar dades fins que no s’hagin aprovat per 

aquest Consell de Direcció. A continuació passa a explicar les dades de l’oferta final. Destaca 

que al Districte de Sant Martí a I3 no ha calgut fer un increment de capacitat, només ampliar 

la ratio a la zona del Clot. Val a dir que a I3 s’ha detectat una baixada de natalitat important 

però per altra banda continua havent-hi una entrada d’alumnat durant tot el curs, amb el 

que es manté un equilibri. A l’oferta final de l’ESO a Sant Martí amb l’increment de capacitat, 

s’han hagut de fer dos grups addicionals a l’institut Salvador Espriu i a l’institut Front 

Marítim. En quant al post obligatori hi ha un pla director que està reordenant l’oferta de 

formació professional a la ciutat. 

Pregunta: La Sra. Alegrepregunta com s’adaptaran les instal·lacions de l’institut escola La 

Flor de Maig, si hi ha previsió de construir-ne un nou edifici. 

La Sra. Jiménez respon que no hi ha previst cap edifici nou, sinó que continuaran amb el 

mateix afegint-hi un mòdul més. 

https://www.eixcomercialpoblenou.com/
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Pregunta: La Sra. Pugés pregunta si tenen dades de les escoles d’adults del Districte de Sant 

Martí. 

La Sra. Jiménez respon que només disposa de les dades d’obligatoris, i comenta que la 

persona que havia de venir a explicar les dades de FP no ha pogut venir i que aquestes 

dades es presentaran en el proper Consell d’Educació. 

Pregunta: La Sra. Tamar Rodríguez pregunta si amb el nou govern la inversió en educació 

serà la mateixa que fins ara o hi haurà algun canvi. 

La Sra. Jiménez respon que no se sap encara com es concretarà la inversió en educació fins 

que no es constitueixi el Consell de Direcció. 

Pregunta: El Sr. Pisabarro demana si s’ha pogut concretar en el territori i en el Consorci 

l’augment de la partida en educació que ja constava en els pressupostos prorrogats. 

La Sra. Jiménez respon que en determinats àmbits si que hi ha hagut aquest augment, però 

que depèn de les partides. 

La consellera Sans informa que l’escola Joaquim Ruyra celebrarà el 50è aniversari de l’escola 

el dia 25 d’octubre així com també l’escola Bac de Roda que també farà 50 anys, farà una 

festa i inauguració del pati transformat. 

5. Transformem Patis curs 2023-2024 

Aquest punt es trasllada al proper Consell d’Educació. 

7. Torn obert de paraules 

No hi ha cap pregunta. 

Es tanca el Consell a les 18.45 h. 

Anna Selva O’Callaghan 
Secretaria del Consell Escolar del Districte 

ANA MARIA SELVA 
O´CALLAGHAN - 
DNI 46224266Q 
(TCAT)
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INFORME COMPLEMENTARI A L’ACTA DE LA SESSIÓ DEL CONSELL D’EDUCACIÓ MUNICIPAL 

DEL DISTRICTE DE SANT MARTÍ DE DATA 14 D’OCTUBRE DE 2024 

INTRODUCCIÓ 

En data 14 d’octubre 2024 va tenir lloc sessió ordinària del CEMD, en la què, al punt 2 de 

l’ordre del dia, es va informar i sotmetre a votació la modificació del nom del Consell Escolar 

Municipal del Districte per Consell d’Educació Municipal del Districte. 

 

JUSTIFICACIÓ DEL CANVI DE NOM 

 

D’acord amb la Llei 1/2024, del 3 de gener, de composició del Consell d’Educació de Catalunya, 
on en l’article 2 Canvi de denominació del Consell diu: “El Consell Escolar de Catalunya passa a 
denominar-se Consell d'Educació de Catalunya”, i d’acord amb el que es va aprovar en el 
plenari del Consell Educatiu Municipal de Barcelona de data 14 de març 2024, on en el punt 8 
de l’ordre del dia es va aprovar el canvi de nom que diu: “També dona compte de l’aprovació 
de la Llei 1/2024, del 3 de gener, de Composició del Consell d’Educació de Catalunya, que 
implica una obertura dels consells escolars a agents educatius més enllà dels centres escolars. 
Tot i que el CEMB ja s’havia avançat a aquesta llei, passant de ser Consell Escolar a Consell 
Educatiu, l’aprovació del marc legislatiu permet oficialitzar la mirada educativa del Consell 
establint un reglament de composició i de règim intern que s’aprovarà en el proper Plenari. Per 
ara, però es proposa seguint l’estela que ha marcat el Consell d’Educació de Catalunya, canviar 
el nom i passar a ser el Consell d’Educació de Barcelona”. 
 
D’acord amb tot l’anterior, al Consell Escolar Municipal de Districte celebrat el passat  14 de 
març de 2024, en el punt 2 de l’ordre del dia es va votar amb unanimitat de tots els membres 
del Consell, l’aprovació de l’esmentat canvi de nom passant-se a dir Consell d’Educació 
Municipal del Districte de Sant Martí. 
 
Barcelona, 5 de novembre 2024 

 

 

 

 

Anna Selva O’Callaghan 

Secretària del Consell d’Educació Municipal  

Districte de Sant Martí 

Direcció de Serveis a les Persones i al Territori 
Districte de Sant Martí 

C. Andrade, 9 
08018 Barcelona 
93 291 89 37 
lameva.barcelona.cat/santmarti 
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